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Seniorrådet 

   

 

Dagsorden til møde 

Den 7. oktober 2024 kl. 9.00 Mødelokale F6, ved kantinen   
 

MØDEDELTAGERE  

Lissi Gyldendahl 

Peter Møller 

Jørgen Hansen 

Torben Bagh 

Vicki Hansen 

Lis Olsen 

Søren Holmgaard 

Anne-Mette Olsen 

Johan Guanitz 

Formand 

Næstformand 

Kasserer 

Sekretær 

 

Fraværende: Peter Møller, Torben 

Bagh og Vicki Hansen 

 

 

 

 

 Referat 
Sag nr. 1  Godkendelse af dagsorden og referat fra den 2. september  

Sagsfremstilling 

Indstilling: 
Dagsorden og referat indstilles til godkendelse 

Beslutning/Referat: 

Dagsordenen og referatet blev godkendt. 

 

Sag nr. 2  Orientering fra kommunen 

Sagsfremstilling 

1. Søren Kvistgaard deltager. Information fra og spørgsmål til 

administrationen. 

2. Charlotte Bidsted og Bettina Clauber Hoppe kommer og fortæller om 

Akutindsatsen i Frederikssund. 
Indstilling: 

Beslutning/referat: 

Afdelingsleder Søren Kvistgaard: Information fra og spørgsmål til 

administrationen. 

Søren Kvistgaard orienterede om, at der snart gennemføres valg til beboer- og 

pårørenderådene på kommunens omsorgscentre. 
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Seniorrådet er uforstående overfor, at det ikke er politisk besluttet, at 

Seniorrådet skal have en plads i beboer- og pårørenderådene, men at det er 

op til de enkelte råd, at bestemme om Seniorrådet bliver inviteret med. 

 

Beboer- og pårørenderådene skal evalueres på det politiske niveau i starten af 

det nye år. Seniorrådet opfordres til at indgive høringssvar. 

 
Seniorrådet har udtrykt et ønske om, at valget til Seniorrådet i 2025 

gennemføres med elektronisk registrering af vælgerne i stedet for de manuelle 

valgbøger. Ud over omkostningerne til indkøb af det elektroniske 

registreringssystem kræver løsningen også IT-hardware og personalemæssige 

ressourcer til at opstille og understøtte systemet før og under valget. I 

udgangspunktet råder kommunen ikke over disse personalemæssige 

ressourcer, da der samme dag afholdes valg til byrådet. 

Lissi Gyldendal vil følge op på afslaget og vende tilbage. 

Centerchef Charlotte Bidsted og Faglig koordinator Bettina Clauber 

Hoppe: Akutindsatsen i Frederikssund. 

 

Charlotte Bidsted og Bettina Clauber Hoppe deltog i mødet under dette punkt 

og fortalte om styrkelsen af akutfunktionen i Frederikssund kommune. 

 

Formål med akutfunktion i Frederikssund: 

Målet med akutfunktionen er at sikre, at Frederikssund Kommune tilbyder et 

nært akuttilbud, hvor kvalificerede medarbejdere kan håndtere og forebygge 

akutte og komplekse situationer i tæt samarbejde med almen praksis, 

regionen og kommunale aktører. 

 

Målsætninger: 

• Forbedre forebyggelsen af genindlæggelser og forebyggelige 

indlæggelser. 

• Optimering af hjemtagningen af færdigbehandlede borgere. 

• Øge antallet af lægedelegerede indsatser i hjemmet. 

• Sikre tydelig kommunikation af høj faglig kvalitet med borgere og 

samarbejdspartnere om veldefinerede indsatser. 

 

Sundhedsstyrelsen har revideret en ny kvalitetsstandard for kommunale 

akutfunktioner, hvilket er en oplagt anledning til at evaluere kommunens 

akutfunktion og justere den. 

 

PowerPoint-præsentation vedr. akutindsatsen er vedhæftet som bilag til 

referatet. 

 

Seniorrådet har stor opmærksomhed på, om Frederikssund kommunes 

udskrivning til akutplads sker i efter sundhedsloven eller serviceloven. 

Kommunerne må ikke opkræve egenbetaling, hvis udskrivningen sker efter 

sundhedsloven. 
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Sag nr. 3  Orientering v/ formanden 

Sagsfremstilling 
Indstilling: 

Beslutning: 

 

3.1 Regeringens udspil, Sundhed tæt på dig 

Sagsfremstilling 

Centrale udfordringer og tendenser: 

• 20% af befolkningen har én eller flere kroniske sygdomme 

• Frem mod 2035 vil der komme 50% flere ældre over 80 år 

• Der kan mangle 15.000 flere social- og sundhedshjælpere og -

assistenter i 2035 sammenlignet med i dag. 

• Borgernes forventninger til sundhedsvæsenet vokser i takt med, at vi 

bliver rigere som samfund 

Sundhedsreformens tre centrale elementer: 

Hvis det skal lykkes at udvikle et nært og sammenhængende 

sundhedsvæsen, skal vi dreje på mange tandhjul. Det afspejler reformens 

mange initiativer. Tre elementer er imidlertid helt centrale:  

1.  En lægereform skal give alle adgang til en læge tæt på, hvor man bor, 

og sikre, at der er speciallæger nok – også på de mindre sygehuse rundt 

omkring i landet.  

 

2. Med nye kronikerpakker indføres nye rettigheder til en individuelt 

tilpasset indsats for mennesker med kronisk sygdom. Den enkelte vil få 

en sygdomsspecifik, individuel behandling af høj kvalitet, præget af 

sammenhæng.  

 

3. Flere nære sundhedstilbud skal sikre, at behandling rykkes tættere på 

borgerne, så alle har adgang til lokale og attraktive sundhedstilbud, uden 

at man er nødt til at køre langt 

Nye sundhedsråd som motor for forandring Sundhedsvæsenet skal 

indrettes på en måde, så det er muligt at trække det i den ønskede 

retning. Derfor foreslår regeringen, at den nationale rolle i 

sundhedsvæsenet styrkes, og der etableres fire regioner og herunder 17 

nye sundhedsråd i alt. Regionerne får det primære ansvar for 

sundhedsvæsenet i regionen og for den tværgående planlægning og 

prioritering. Regionerne skal sikre sygehuse, der fortsat leverer 

behandling af høj kvalitet, og de skal sikre, at ressourcerne fordeles 

sådan, at der er læger nok til stede i de områder, hvor borgerne har det 

største behandlingsbehov. De får også ansvar for en samlet økonomi, 

der skal målrettes de steder, hvor behovet er størst. Sundhedsrådene, 

der etableres i regionerne, og hvor der vil være medlemmer fra både 

regioner og kommuner, får et fælles ansvar og midler til at udvikle nære 

sundhedstilbud i det område, de dækker, herunder behandling i eget 

hjem. De sundhedsråd, der dækker områder med de største 

sundhedsproblemer og har mange ældre borgere, vil få flere midler til at 
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løse deres opgaver, end de sundhedsråd, der dækker områder, hvor 

borgerne er mere raske. 

 

Regionerne og sundhedsrådene overtager en række sundhedsopgaver 

fra kommunerne, såsom midlertidige pladser med sundhedsfaglige 

indsatser og akutsygepleje til eksempelvis ustabile patienter, hvor mange 

kommuner i dag har svært ved at tilbyde borgerne et tilstrækkeligt tilbud 

døgnet rundt. Opgaveflytningen giver regionen og sundhedsrådene et 

større og mere sammenhængende ansvar for behandlingen – helt ud i 

borgerens eget hjem. Ved for eksempel at etablere et regionsråd for hele 

Østdanmark bliver det muligt, at læger på Rigshospitalet fremover også 

kan få opgaver på sygehuset i Nykøbing Falster. Det vil bidrage til at 

fastholde og udvikle sygehuse og sundhedstilbud i de dele af landet, 

hvor der i dag er mangel på læger. 

Indstilling 

Til drøftelse 

Beslutning/Referat: 

Lissi orienterede om Sundhedsreformens centrale elementer og 

Seniorrådet havde en drøftelse herom. 

 

3.2 Budgetaftale 2025 blev indgået den 24. september med alle 

partier og lister. 

Sagsfremstilling:  

Budgettet skal vedtages i byrådet den 9. oktober. 

Budgetaftalens indhold for Ældre og sundhed  

Vi er bevidste om, at regeringen med den nye sundhedsreform og 

ældrelov lægger op til store forandringer på sundheds- og ældreområdet 

i de kommende år, hvor mange af kommunens sundheds- og 

ældreopgaver bliver skærpet og omlagt. Det betyder bl.a., at de ældre 

borgere fremover i højere grad end hidtil tilbydes helhedspleje i eget 

hjem, hvor pleje, træning og sygepleje er samtænkt, ligesom borgernes 

medindflydelse tænkes ind i opgaveløsningen. Med de nye faste 

tværfaglige teams i Døgnplejen har vi i Frederikssund Kommune et godt 

afsæt herfor.  

Øget tilgængelighed til sundhedsydelser 

 Med budgetaftalen for 2025-2028 styrker vi borgernes tilgængelighed til 

træning, hjælpemidler og sygepleje ved at indføre mulighed for 

selvtræning i Skibby på linje med de øvrige bysamfund, straksudlevering 

af hjælpemidler og øget brug af sygeplejeklinikker. 

Kompressionsbehandlingen i sygeplejen styrkes og muliggør dermed 

øget kadence i af – og påtagning af støttestrømper for at forbedre 

behandlingen og give mere frihed. Dette sker ud fra en sygeplejefaglig 

vurdering.  

Tid til borgerne  

Den nye ældrelov understøtter øget brug af velfærdsteknologi. Det sker 

bl.a. ved at indføre selvkørende støvsugere og brug af øjendryppebriller. 

Ønsket er at frigive sundhedsmedarbejdere til den personlige pleje af 

borgerne og samtidig give borgerne mere frihed til selv at tilrettelægge 
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deres hverdag, herunder selv at bestemme, hvor ofte der fx skal 

støvsuges. Implementering af selvkørende støvsugere understøttes af 

kommunikationsmateriale og følges tæt med henblik på at vurdere evt. 

behov for yderligere hjælp.  

 

En styrket demensindsats  

Frederikssund Kommune støtter alle ældre borgere i at leve et sundt, 

aktivt og værdigt liv. Vi har derfor i de sidste tre år implementeret en 

fokuseret demensstrategi, der blandt andet har givet borgere med 

demens og deres pårørende en bedre rådgivning og vejledning i 

sygdommens forskellige faser samt bedre tilbud om fysisk træning og 

samvær. I 2025 vil vi vedtage en ny handleplan for demens, der styrker 

indsatsen for både borgere med lettere demens og demente borgere og 

deres pårørende med behov for mere kompleks støtte. 
Indstilling: 

Til drøftelse 

Beslutning/Referat: 

Lissi orienterede om den indgåede budgetaftale på ældreområdet. 

Seniorrådet er bekymret for konsekvenserne ved beslutningen om 

reduceret frekvens i på- og aftagning af støttestrømper, hvilket 

indebærer, at borgerne skal have dem på i længere tid.  

Seniorrådet frygter, at dette kan føre til sundhedsmæssige problemer 

med hud og ben, hvis kompressionsstrømperne bæres for længe. 

 

Sag nr. 4  Økonomi v/ Kassereren Jørgen Hansen 

Sagsfremstilling 

Indstilling: 

Beslutning/referat: 

Intet nyt at bemærke. Det er valgår til næste år, og der er afsat penge af til 

afholdelse af dette. 

 

Sag nr. 5  Sager til høring 

Sagsfremstilling 

Omsorg og ældre udvalget 

Social og Sundhedsudvalget 
Indstilling: 

Beslutning/referat: 

Seniorrådets høringssvar blev drøftet og godkendt. 

 

Seniorrådet ønsker et punkt på dagsordenen til Dialogmødet med det politiske 

udvalg den 5. december, som hedder: ”hvordan får Seniorrådet indflydelse på 

den nye ældrelov?”.  

Seniorrådet ønsker, at blive inddraget i udarbejdelsen/revideringen af 

kvalitetsstandarderne. 

 

Sag nr. 6  Møder ældrerådsmedlemmer har deltaget i siden sidste møde 

Sagsfremstilling 

Tilbagemelding fra Pedershave, Peter 
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Tilbagemelding fra Solgården, Jørgen 

Tilbagemelding fra Tolleruphøj, Anne-Mette 

Tilbagemelding fra De Tre Ege, LIs 

Tilbagemelding fra Nordhøj, Søren 

Tilbagemelding fra Attendo, Vicki 

Andre møder medlemmerne har deltaget i siden sidst: 

6/9 Møde i faglig Senior for senior/ældreråd, Anne-Mette 

9/9 Regionsældreråd, Lissi Og Anne-Mette 

9/9 Dialogmøde afbud fra Johan, og ?? 

10/9 Nordgruppen, Lissi Og Anne-Mette 

17/9 Møde med FOA, Lissi 

24/9 Møde med Mie Andresen, Lissi 
Indstilling: 

 

Beslutning/referat: 

Tilbagemelding fra Solgården v/Jørgen: 

Omsorgscentrene har ikke en ensartet standard for kommunikationen med de 

pårørende. Der findes et kommunikationssystem, men det anvendes i 

begrænset omfang, da det ikke må bruges til personfølsomme oplysninger. 

Desuden administreres brugen af systemet forskelligt på tværs af centrene. 

Det anbefales, at der udarbejdes en generel vejledning for kommunikationen 

med de pårørende. 

 

Tilbagemelding fra Tolleruphøj, Anne-Mette 

Under mødet i Beboer- og pårørenderådet blev tøjvask for beboerne endnu 

engang diskuteret. Der er et ønske om, at kommunen hjemtager udførelsen af  

denne opgave. Faciliteterne og vaskemaskinerne er stadig tilgængelige på 

Tolleruphøj. Seniorrådet anbefaler, at Beboer- og pårørenderådet kontakter 

politikerne og gør dem opmærksom på dette ønske. 

 

Tilbagemelding fra De Tre Ege, Lis 

Lis har deltaget i fire beboermøder på De Tre Ege, siden sidste 

seniorrådsmøde, men bliver ikke inviteret til møderne i Beboer- og 

pårørenderådene, selv om hun har efterspurgt dem.  

 

Tilbagemelding fra Nordhøj, Søren 

Søren har ikke nogen tilbagemelding fra Nordhøj, men kan bidrage med en 

fortælling om, at han har nogle bekendte, der er flyttet ind på Attendo, og 

som er meget tilfredse med plejecentret. 

 

Sidste tilsynsrapport fra Attendo viser ligeledes, at der er er rettet op på de 

påbud der tidligere er blevet givet. 

 

Andre møder medlemmerne har deltaget i siden sidst: 

Seniorrådet har deltaget i Dialogmøde med de politiske udvalg og 

administrationen den 9. september. 

Seniorrådet drøftede værdien af disse møder, da de ikke føler, at der er 

megen dialog på møderne, men at det blot er en oplæsning af de budgettal, 

som de allerede har læst i høringsmaterialet er er offentlig tilgængeligt.  
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Sag nr. 7  Orientering fra fagudvalg 

Sagsfremstilling 

Plan og teknik v/Søren 

Klima, natur og energi v/Anne Mette 

Børn, familie og forebyggelse v/Vicki  

Job, erhverv og kultur v/Lis  

Unge, fritid og idræt v/Torben 

Økonomiudvalg og Byråd v/Lissi og Peter: 

Vores høringssvar til Budget 2025-2028 er indsendt. 

Der er indgået budgetaftale for 2025, alle partier og lister er med i aftalen. Se 

punkt 3.2 

 

HAB: Lissi Gyldendahl, ingen møder siden sidst. 

 

Indstilling: 

Beslutning/Referat: 

Plan og teknik v/Søren Holmgaard: 

Søren orienterede om: 

• Ændringer til 3 buslinjer 

• Skitseforslag til lokalplan for DSB-værksted 

• Kunst på kystsikring på Havnepladsen 

• Nedgravning af højspændingsledninger 

• Dispensation til Rema 1000 for udvidelse af butikken 

 

Økonomiudvalg v/Lissi: 

Byrådet: 

• Poul Erik Skov Christensen (A) udtræder af byrådet 

• 2. behandling af budgettet sker den 9. oktober. 

• Skatten sænkes fra 25,8 til 25,7 

 

Sag nr. 8  Tilbagemelding fra arbejds- og Ad-hoc grupper 

Sagsfremstilling 

Vi har nedsat et valgudvalg bestående af formand, næstformand og kasserer. 

Vi har endnu ikke afholdt møder. 
Indstilling: 

Beslutning/Referat: 

Der har endnu ikke været afholdt møde i Valgudvalget. 

 

Seniorrådet drøftede muligheden for, i forbindelse med 

valgkampagnearbejdet, at afholde et større arrangement sammen med 

lokalpolitikerne og ældreorganisationerne. 

Lissi bringer ideen videre til valgudvalget. 

 

Sag nr. 9  Input til Nyheder, hjemmeside, Facebook og presse 

Sagsfremstilling 
Indstilling: 

Beslutning/Referat: 
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Der er ikke sket nogen ændringer på Facebook siden sidst. 

 

Sag nr. 10  Kommende møder: 

11. november Seniorrådsmøde 

2. december Seniorrådsmøde 

5. december, Dialogmøde 

 

Beslutning/Referat: 

Søren Holmgaard melder afbud til mødet den 11. november. 

 

Sag nr. 11  Eventuelt 

Intet at bemærke 

 
 

 

 


